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Výměna stráží v ústecké knihovně 

BroŽka stříDÁ  
VE funkci řEDitELE 
LinhartoVÁ 

Hadí lázně v Teplicích 

kraj PoDPorujE 
ProjEkt na 
oBnoVu oBjEktu

První miminko v kraji 

PEPíčEk PřiŠEL 
na sVĚt V ÚstEcké 
nEmocnici

sLoVo hEjtmana

Rozpočet myslí na další 
zkvalitňování života v kraji

V  prosinci schválilo Zastupitelstvo Ús-
teckého kraje rozpočet na rok 2017. 

Letošní rozpočet, ostatně jako každý rok, 
pamatuje významně na finanční podpory 
poskytované Ústeckým krajem z  vlastních 
prostředků řadě subjektů a žadatelů v rámci 
dotačních titulů. Dotační programy a ostat-
ní dotace představují letos 181 milionů ko-
run.

Za důležitou považuji oblast zvyšování bezpečnosti, kde se 
počítá s  finanční podporou Policie ČR a  Hasičského záchran-
ného sboru ÚK a rovněž s dotačním programem pro jednotky 
sboru dobrovolných hasičů obcí. Jedná se celkem o 20 milionů 
korun.

V loňském roce jsme poprvé vyzkoušeli dotační titul na podpo-
ru začínajícím podnikatelům. Projekt se setkal s velkým ohlasem. 

Na rozvojové programy věnuje  letos kraj 35 milionů korun. 
Jedná se zejména o Program obnovy venkova, program Inovační 
vouchery a Program na záchranu a obnovu kulturních památek. 
V rámci regionálního rozvoje bude pokračovat podpora destinač-
ních managementů.

V  oblasti školství bude pokračovat program podpory mládež-
nického sportu, budou poskytována stipendia pro vysokoškoláky. 
Tradiční jsou již motivační programy pro střední odborné školství 
(podpora vybraných učebních oborů) a  programy Sport a  volný 
čas. Celkem se jedná v oblasti školství, mládeže a tělovýchovy o 23 
milionů korun.

Kultura bude pamatovat na podporu regionální kulturní čin-
nosti, aktivit profesionálních divadelních souborů a  hudebních 
těles působících v kraji a na záchranu a obnovu drobných pamá-
tek a architektury dotvářející kulturní krajinu.

Ve zdravotnictví budou pokračovat dotační programy Podpora 
regionálního zdravotnictví (zvýšení komfortu pacientů lůžkové 
péče a  přístrojové vybavení) v  částce 50 milionů korun. Dále je 
pamatováno na podporu vybraných služeb zdravotní péče, vzdě-
lávací akce a stipendijní program pro mediky.

Oblast životního prostředí svoji podporu zaměří na rozvoj ze-
mědělství a venkovských oblastí, na hospodaření v lesích, na ob-
novu krajiny a biodiverzity, na podporu včelařství a odpadového 
hospodářství, ekologické výchovy, vzdělávání a osvěty a záchran-
ných stanic. Celkem se jedná o 32 milionů korun.

Předchozí příklady ilustrují, že rozpočet pamatuje na podporu 
důležitých oblastí života kraje. Samostatnou kapitolou by ještě 
byla oblast investic do škol, zdravotnictví a dopravy. To vše rovněž 
přispívá ke zkvalitňování života v našem regionu.

Zastupitelé schválili rozpočet, počítá se s rekonstrukcemi 
silnic a dovybavením zdravotnických zařízení

Ústecký kraj bude v roce 2017 
hospodařit s  14 772 103 

tisíci korunami. Přesně v  tako-
vém objemu schválili zastupite-
lé rozpočet na tento rok. Půjde 
o  rozpočet schodkový. Oproti 
loňskému roku je díky zvýšení 
daňových příjmů vyšší o 394 552 
tisíc korun. Velké investice pů-
jdou například na modernizaci 
zdravotnických zařízení, rekon-
strukce komunikací a mostů či na 
další část výstavby olympijského 
centra Labe aréna v  Račicích. 
Dostane se i  na podporu složek 
Integrovaného záchranného sys-
tému a  na akce v  programu Ro-
dinné stříbro Ústeckého kraje.

Z  krajského rozpočtu je fi-
nancováno také všech 134 pří-
spěvkových organizací. Velká 

část peněz ovšem krajským roz-
počtem takzvaně pouze proteče. 
Nejvyšší částka tedy více než 
osm miliard jde na financování 
školství a  vzdělávání. „Jde o  fi-
nancování školských zařízení 
zřizovaných krajem či obcemi, 
například o  mzdy. Z  naší části 

pak i  v  roce 2017 budeme po-
kračovat v  modernizaci a  do-
vybavení škol pro snadnější 
a  efektivnější výuku,“ uvedl ke 
schválenému rozpočtu hejtman 
Ústeckého kraje Oldřich Bube-
níček.

Pokračování na straně 2

České středohoří protnula dálnice
Od 17. prosince se už řidi-

či po 32 letech konečně 
vozí po chybějící části dálnice 
D8 mezi Lovosicemi a  Řehlovi-
cemi. Otevření této trasy uleví 
hlavně lidem z  okolních obcí. 
Slavnostního otevření se zú-
častnilo několik tisíc lidí spolu 
s  prezidentem ČR Milošem Ze-
manem, ministrem dopravy Da-
nem Ťokem, ministrem financí 
Andrejem Babišem, hejtmanem 
Ústeckého kraje Oldřichem Bu-
beníčkem či saským premiérem 
Stanislawem Tillichem.

„Je pravda, že jsme občas ani 
nedoufali. Jsem nesmírně rád, 
že se zde dnes setkáváme a  ko-
nečně můžeme tento poslední 
dvanáct kilometrů dlouhý úsek 
otevřít. Je to velký vánoční dárek 
pro všechny v obcích, které byly 
po dlouhé roky objízdnými tra-
sami. Ať už ve Velemíně, Vaňově, 
Dolních Zálezlech nebo v  Bo-
řislavi. Konečně vám nebudou 
každý den jezdit tisíce aut pod 
okny,“ uvedl při otevření hejt-
man Ústeckého kraje Oldřich 
Bubeníček. Na zhruba dvoukilo-
metrové části nad Prackovicemi 
je dočasně na D8 doprava svede-
na do jednoho pruhu. 

Podle slov hejtmana nyní bude 
Ústecký kraj chtít znovu jednat 
s  ministrem dopravy o  znovu-
obnovení železniční trati 097, 
kterou v roce 2013 poničil sesuv 
nad dálnicí u Prackovic.

Prezident Zeman připo-
mněl, že před 15 lety ještě jako 
premiér otevíral šestnáctiki-
lometrový úsek z  Roudnice 
nad Labem do Lovosic. Podle 
jeho slov dostavba posledního 
úseku trvala dlouho kvůli čin-
nostem takzvaných zelených 
aktivistů. 

Dálnice D8 spojuje Prahu 
přes Ústí nad Labem s  Dráž-
ďany a  také Berlínem. Jde 

o  druhou dálnici přes Česko 
do Německa. Stavba D8 začala 
v roce 1984. 

Na německou dálnici A17 
byla napojena před deseti  
lety. 

PřEstřiŽEní PÁsky se kromě hejtmana a prezidenta Zemana ujalo i několik ministrů.
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Únorové farmářské trhy 
Ani mnohdy mrazivé zimní 

počasí neodradí farmáře od 
toho, aby nabídli 
lidem to nejlepší 
z  českých výrob-
ků. Pro obyvatele 
regionu budou 
i v únoru připrave-
ny na náměstích 
farmářské trhy. 
Farmáři budou na 
obvyklých místech prodávat své 
produkty, které jsou známkou té 
nejvyšší kvality. Tradiční Seve-
ročeské farmářské trhy pořádá 

o. s. Český um - Artificum Bohe-
micum pod záštitou hejtmana. 

V naší pozvánce na 
únor jsou vypsané 
všechny farmářské 
trhy v regionu. 

Děčín: Masa-
rykovo náměstí, 
středy 1., 8., 15. 
a 22. února od 8 do 
15 hodin. Ústí nad 

Labem: Mírové náměstí, úterý 
7., 14., 21. a  28. února od 9 do 
15 hodin, čtvrtky 2., 9., 16. a 23. 
února od 9 do 15 hodin.

hEjtman krajE Vysočina Jiří Běhounek (na snímku) přijel spolu s ředite-
lem pojišťovny VZP Zdeňkem Kabátkem a jejím krajským ředitelem Petrem Ve-
selským, aby společně s hejtmanem Ústeckého kraje a jeho náměstkem pro 
zdravotnictví Stanislavem Rybákem probrali aktuality ve zdravotnictví. Řeč 
byla hlavně o  reformě psychiatrické péče, komplexním kardiovaskulárním 
centru i o polohovatelných lůžkách, na jejichž nákup Ústecký kraj již druhým 
rokem vyhlašuje dotační titul pro všechna zdravotnická zařízení v kraji. 

Jiří Běhounek na návštěvě 
u hejtmana Bubeníčka

můj nÁzor: rozPočEt sLaDiL Příjmy s VÝDaji

Na prosincovém zasedání Zastupitelstva Ústeckého kraje byl schválen krajský rozpočet na rok 2017, proto je tento-
krát tomuto tématu věnována rubrika „Můj názor“. Jak celkově hodnotíte rozpočet na rok 2017? Na co by podle Vás 
měl být kladen větší důraz, kde byste „přidali“ a naopak, co byste v rozpočtu potlačili?

Ladislav Drlý (KSČM), kraj-
ský zastupitel 

Vzhledem k tomu, že jsem byl 
při sestavování rozpočtu osob-
ně přítomen dohadovacímu 
řízení s  vedoucími jednotlivých 
odborů kraje, jsem přesvědčen 
o  tom, že rozpočet optimálně 
sladil očekávané příjmy s  plá-
novanými výdaji. Zejména 
v  oblasti investic je připraven 
tak, aby kraj mohl v maximální 
míře využít dotace Evropské 
unie a  neomezil při tom řešení 
potřeb investic a  velkých oprav 
v  těch oblastech, na které se 
dotační tituly nevztahují. Ko-
legové z  ODS při projednávání 
rozpočtu navrhovali úspor-
ná opatření zejména v  oblasti 
nových investic a  údržby ko-
munikací. Bylo by však nezod-
povědné nevyužít současné pří-
ležitosti investovat do majetku 
kraje. Řada investičních akcí 
je zaměřena na úspory energií, 
tedy na snižování nákladů kraje 
v příštích letech. Schválený roz-
počet Ústeckého kraje je natolik 
silný, že se dokáže vypořádat 
i  s  případnými vyššími náklady 
kraje na zajištění autobusové 
dopravní obslužnosti, tedy se 
zvýšením platů řidičů autobu-
sů. V  tom problém není. Ten je 
v tom, že vláda svým rozhodnu-
tím řekla dopravcům: „Musíte 
přidat řidičům, peníze vám na 
to dají kraje!“. Ano, souhlasím 
s tím, že platy v České republice 
jsou výrazně nižší, než u našich 
západních sousedů a musí se to 
zlepšit. Vláda ale zapomněla na 
dvě důležité věci. Zaprvé není 
v  její kompetenci rozhodovat 
o penězích krajů a zadruhé kra-
je jsou vázány výsledky výbě-
rových řízení.  S  tím prvním se 
dokážeme vypořádat. Již v  mi-
nulém volebním období kraj 
za stát zaplatil korekci, kterou 
České republice udělila Evrop-
ská unie. Tak proč si to nezo-
pakovat?! Problém je v  tom 
druhém. Každý zastupitel, kte-

rý v dobré víře zvedne ruku pro 
navýšení plateb dopravcům, 
se vystavuje riziku trestního 
stíhání pro zanedbání povin-
nosti při správě cizího majetku. 
A  všichni víme, že v  Čechách 
není o  trestní oznámení nouze. 
Proto ta opatrnost, proto poža-
dujeme záruky, že postupujeme 
v souladu se zákony. A mnohdy 
protichůdné názory ze strany 
ministrů, svalování viny na kra-
je, to je to, co nás zdržuje.

Jiří Kulhánek (ODS), kraj-
ský zastupitel

Krajský rozpočet, který má 
přes 350 stránek textu a  tabu-
lek, jsme schvalovali 19. prosin-
ce a  málokdo ze zastupitelů jej 
stihnul celý alespoň přečíst, na-
tož prostudovat souvislosti a dát 
si dohromady optimální názor, 
zda je dobrý či nikoliv. Strávil 
jsem s krajským rozpočtem dva 
víkendy a  několik všedních ve-
čerů. Přeci jen se jedná o nejzá-
važnější hlasování celého roku. 
Od rozpočtu se v  podstatě od-
víjí všechny další aktivity kraje 
a řeší zároveň potřeby řady obcí, 
škol, silničářů, hasičů, různých 
zájmových spolků, sportovců 
atd. Krajem navržený rozpočet 
je schodkový. To znamená, že 
si opět kraj chce půjčovat pe-
níze od bank a  přitom to vůbec 
není nutné. Kraj v  roce 2017 
dostane na daních o  půl miliar-
dy korun více než v  roce 2016 
a  navíc bude mít úctyhodný 
přebytek blížící se minimálně 
jedné miliardě. Přesto se chce 
dál zadlužovat a  půjčit si ještě 
dalších půl miliardy korun. Dů-
vodem nejsou například akutní 
potřeby našich nemocnic, škol 
apod., ale jsou to připravované 
investice do silnic kraje a mostů 
na těchto silnicích. Tyto investi-
ce lze ale právě řešit z přebytku 
hospodaření a nikoliv dalším za-
dlužováním.  V návrhu rozpočtu 
jsou i položky, které se dají snížit 
a  nesvědčí zrovna o  úsporném 

hospodaření kraje. Jako příklad 
lze uvést rozpočtovou kapitolu 
kanceláře hejtmana ve výši 65 
mil. Kč, kde jsou položky na pre-
zentaci Ústeckého kraje ve výši 
17 mil. Kč, propagační materiá-
ly za 3 mil. cestovné zastupitelů 
za 1 mil. apod. Reprezentační 
ples kraje má charitativní cha-
rakter. Počítá se s  výběrem cca 
150 tis. Kč, ale již se neříká, že 
samotný ples bude stát daňové 
poplatníky 1 milión korun. Není 
pak lepší dát rovnou ten milión 
na charitu? Navrhli jsme zastu-
pitelstvu vyrovnaný rozpočet, 
ten byl kupodivu přijat, ovšem 
pak bylo hlasování prohlášeno 
za zmatečné a  odhlasoval se 
schodkový rozpočet navržený 
krajskou vládní koalicí. Byl bych 
rád, kdybychom se napříště řídi-
li v zastupitelstvu kraje zdravým 
rozumem.

Martin Klika (ČSSD), kraj-
ský zastupitel

Rozpočet na rok 2017 byl po-
dle mého názoru sestaven zod-
povědně a s ohledem na finanč-
ní kondici kraje. V  rozpočtu 
nejsou žádné zbytečné položky, 
které by bylo možné potlačit. 
Rozhodně nechceme šetřit na 
sociálních službách, školství, 
bezpečnosti nebo investicích. 
K  úsporám tak zbývá provozní 
rozpočet, na kterém už ale také 
není příliš možností k  šetře-
ní. Zejména vzhledem k  mar-
kantnímu nárůstu požadované 
agendy ze strany státu, který 
na úředníky krajů i  měst klade 
stále více povinností bez navý-
šení příspěvků na výkon státní 
správy. Naopak si myslím, že 
by měl být v  rozpočtu více zo-
hledněn růst mezd zaměstnan-
ců organizací kraje, příspěv-
kových organizací v  sociální 
oblasti, lidí ze správy a  údržby 
silnic, záchranářů. Mnohem 
více peněz by mělo plynout do 
zdravotnictví, především by se 
mělo investovat do krajských 
zdravotnických zařízení, do ne-
mocnic. K  tomuto účelu jsme 
zřídili dotační titul Ústeckého 
kraje. Investice by měly patřit 
mezi nejvýznamnější položky 
rozpočtu kraje. Preferoval bych 
investice do obnovy komuni-
kací, do školských zařízení, do 
budov a  vybavení příspěvko-
vých organizací v  sociální ob-
lasti. Rád bych viděl také vyšší 
finanční podporu Univerzity J. 
E. Purkyně .

Petr Urbánek (ANO 2011), 
krajský zastupitel

Krajský rozpočet těží z více než 
10% nárůstu daňových příjmů, 
a to díky zlepšenému výběru daní 
Ministerstvem financí. I  díky 
tomu si mohl náš kraj v  rozpoč-
tu na rok 2017 dovolit více než 
dvojnásobné zvýšení výdajů na 
investice, které by měly přispět 
k  nastartování rozvoje našeho 
regionu. Podmínkou samozřejmě 
bude účelné a  efektivní využití 
těchto prostředků na smysluplné 
projekty, nikoli tak jak tomu bylo 
v  minulosti v  ROP Severozápad, 
kvůli němuž jsou někteří bývalí 
krajští politici nyní stíháni policií. 

Ústecký kraj je bohužel nej-
horší v  čerpání evropských 
dotací na obyvatele, proto za-
stupitelský klub hnutí ANO 
navrhuje jejich mnohem větší 
transparentní využívání tak, aby 
kraj za stejné peníze ze svého 
rozpočtu mohl zrealizovat mno-
hem více investičních akcí. Jedi-
ně s  využitím všech dostupných 
externích zdrojů financování 
přestane náš kraj zaostávat za 
ostatními a  začne se posouvat 
vpřed. Současně jsme navrhli 
provést analýzu účelnosti a efek-
tivnosti využívání majetku kraje 
s  cílem zvýšit příjmy krajského 
rozpočtu, které bude možné vy-
užít na lepší pokrývání potřeb 
občanů.

Pokud bychom sestavova-
li rozpočet sami, byli bychom 
mnohem ambicióznější v  hle-
dání úspor běžných provoz-
ních výdajů, abychom dosáhli 
vyrovnaného rozpočtu. Jako 
konstruktivní opozice jsme však 
i  přesto podpořili schválení, 
koalicí navrženého deficitního 
rozpočtu, abychom případným 
rozpočtovým provizoriem neo-
hrozili realizaci plánovaných in-
vestičních projektů. Věříme, že 
výrazný nárůst investic přispěje 
k  pozitivnímu rozvoji našeho 
kraje v zájmu všech jeho občanů.

Závěrem si dovolím přidat 
malou kuriozitu. V  sále zavládl 
údiv, když 2 koaliční zastupite-
lé podpořili protinávrh opozice 
na snížení běžných provozních 
výdajů, čímž opozici pomohli 
schválit vyrovaný rozpočet. Po 
poradě zastupitelských klubů si 
bohužel tito 2 radní svoji údaj-
nou „chybu“ uvědomili a  tak se 
hlasování ještě několikrát opa-
kovalo ve stylu „odvolávám co 
jsem odvolal a slibuji co jsem slí-
bil“. Ale chybovat je přece lidské.

Zastupitelé schválili rozpočet, počítá se s rekonstrukcemi 
silnic a dovybavením zdravotnických zařízení

Pokračování ze strany 1 

Rozpočet počítá také se spo-
lufinancováním programů 

nebo projektů Evropské unie 
a  to ve výši 81 245 tisíc korun. 
Zhruba 350 milionů korun pak 
půjde na rekonstrukce komuni-
kací, mostů, mostků a propustí, 
které jsou v  majetku kraje. Ne 
všechny finance ovšem utratí 
Ústecký kraj sám. O  více než 
213 milionů korun budou moci 
požádat formou dotačních pro-
gramů a  fondů cizí subjekty. 
„Rád bych poděkoval všem 45 
zastupitelům i  z  řad opozice, 
kteří rozpočet svým hlasováním 
podpořili. Velké díky patří také 
všem pracovníkům krajské-
ho úřadu napříč odbory, kteří 

návrh rozpočtu připravovali,“ 
dodal k  rozpočtu první náměs-
tek hejtmana pro oblast financí, 
sociální věci, bezpečnosti a  so-

ciálně vyloučené lokality Martin 
Klika. 

Do fondu investic a  oprav 
míří 564 milionů korun. Zastu-

pitelé také podpořili částkou 20 
milionů korun policisty, pro-
fesionální i  dobrovolné hasiče. 
O  celkem osm a  půl milionů 
korun požádali organizátoři 
akcí, které jsou zapojeny do pro-
gramu Rodinné stříbro Ústec-
kého kraje. Zhruba 50 milionů 
korun pak půjde na dovybavení 
zdravotnických zařízení v celém 
kraji. Pamatuje se i na podporu 
sportu i na motivační programy 
a  stipendia pro žáky středních 
škol a  vysokoškoláky, podpo-
ru regionální kulturní činnosti 
i  záchranu drobných památek 
a  architekturu dotvářející kra-
jinu, podporovány budou soci-
ální služby, prorodinné aktivity 
i protidrogová politika.

VÝBĚROVÉ ŘÍZENÍ
Výběrové řízení na funkci ředitele/ředitelky 

Ústavu archeologické památkové péče severozápadních Čech, 
veřejná výzkumná instituce

Rada Instituce Ústavu archeologické památkové péče seve-
rozápadních Čech v  Mostě, veřejná výzkumná instituce, vy-
hlašuje veřejné výběrové řízení na obsazení funkce ředitele/
ředitelky ústavu. Podrobnosti a více informací získáte přímo na 
www.uappmost.cz či na stránkách kraje www.kr-ustecky.cz.

naVŠtíViLi nÁs

Pepíček - první miminko 
v Ústeckém kraji roku 2017
V  ústecké Masarykově ne-

mocnici se v  1.47 hodiny 
po startu nového roku narodil 
mamince Lucii Thiemové z Ústí 
nad Labem téměř tři kila vážící 
a  48 centimetrů měřící drobe-
ček. Od rodičů dostal jméno Jo-
sef a  stal se prvním dítětem na-
rozeným v  roce 2017 na území 
Ústeckého kraje.

Popřát mamince přišel jménem 
vedení Ústeckého kraje a z pově-
ření hejtmana Oldřicha Bubeníč-
ka jeho 1. náměstek Martin Klika. 
Za Krajskou zdravotní, a. s. byli 

přítomni primář novorozenecké-
ho oddělení Petr Janec a  ředitel 
zdravotní péče Krajské zdravotní, 
a. s. Josef Liehne.

„Mamince i  malému Pepíč-
kovi přeji hlavně zdraví. Děkuji 
i  porodnímu oddělení, kde je 
maminkám poskytována péče 
na vysoké úrovni,“ řekl při slav-
nostní chvíli Martin Klika.  

Rada Ústeckého kraje vždy 
na svém prvním zasedání v roce 
schvaluje poskytnutí finančního 
daru mamince prvního naroze-
ného děťátka v kraji.

maLÝ PEPíčEk, první miminko roku 2017 v Ústeckém kraji, se má k světu.
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Snadnější cestování autobusem či vlakem 
mezi Ústeckým a Středočeským krajem
Cestující z  Ústeckého kraje 

mohou využít i  šest nových 
autobusových linek v  oblasti 
Podřipska, které spadají pod 
Pražskou integrovanou dopra-
vu. Město Roudnice nad Labem 
je nyní nově částečně zapojeno 
v tarifním pásmu 7 a spolu s ním 
i dalších 17 obcí na území Stře-
dočeského i  Ústeckého kraje. 
Rozšíření integrace se týká i ně-
kterých železničních spojů.

Papírové jízdní doklady Praž-
ské integrované dopravy tak teď 
mohou cestující použít také na 
pěti autobusových linkách Do-
pravy Ústeckého kraje. Podobně 
bude možné nově použít papíro-
vé jízdní doklady DÚK na všech 
šesti autobusových linkách PID 
v  této oblasti. „Doufáme, že je 
to jen první vlaštovka a  do bu-
doucna se podaří takto propojit 
cestování i  s  ostatními kraji. Je 

to další krok k většímu komfortu 
pro cestující,“ uvedl krajský rad-
ní pro dopravu a silniční hospo-
dářství Jaroslav Komínek. 

Šest nových autobusových li-
nek nahradí současných sedm 
neintegrovaných a  dvě již inte-
grované linky. Páteřní linka 467 
nabídne rychlé spojení mezi Měl-
níkem a Roudnicí nad Labem za 
půl hodiny s  pravidelným inter-
valem ve všední dny. Zároveň 

bude rozšířena možnost použití 
jízdních dokladů PID na železnici 
až do Roudnice nad Labem, a to 
včetně rychlíků. S jízdenkou PID 
se tak cestující dostanou z Prahy 
do Roudnice za 84 Kč, s pražskou 
„tramvajenkou“ jen za 54 Kč. 

Veškeré potřebné informace 
o  projektu včetně jízdních řádů 
a  mapy oblasti lze již nyní najít 
na webové stránce www.ropid.
cz/integrace-roudnice-2017.

sLaVnostního aktu se za krajský úřad zúčastnil Jindřich Franěk, ve-
doucí odboru dopravy a silničního hospodářství (vlevo).

Autobusová linka z Teplic do Drážďan láká
Řada cestujících z  Teplic-

ka využívá přeshraniční 
linku 398 Teplice – Altenberg, 

která pokračuje jako 360 dále 
do Drážďan a  opačně. Linku 
na své komerční riziko dříve 

provozoval Německý dopravce 
Regionalverkehr Dresden, což 
však mělo za následek, že počet 
nabídnutých spojů neumožňo-
val cestujícím větší, optimálněji 
rozložený počet spojů.

V roce 2015 Ústecký kraj pře-
vzal částečně objednávku linky 
398 pod sebe a v první etapě byl 
rozšířen počet spojů o  víken-
dech a v pracovní dny byl jízdní 
řád upraven tak, aby vyhovo-
val dopravě z  Cínovce do Dubí 
a Teplic. To umožnilo zrušit sou-
běžnou linku Cínovec – Teplice.

Oblíbenost linky 398 stoupá 
a tak od 1. ledna 2017 je provoz 
posílen o pět nových párů spojů 
(tři od pondělí do pátku a  dva 
o  sobotách a  nedělích). Cestu-

jícím je tak nabízen nejen dvou-
hodinový interval mezi Teplice-
mi a  Drážďany, ale v  pracovní 
dny i možnost pozdějšího návra-
tu. Linku 398 totiž obyvatelé Ús-
teckého kraje nevyužívají pouze 
k  výletům a  za nákupy, ale i  do 
zaměstnání. Na českém území je 
již dnes akceptován Tarif DÚK 
v  podobě předem zakoupených 
jízdenek (nelze je však koupit 
přímo ve voze linky 398), ale 
společně s německým organizá-
torem dopravy VVO a  doprav-
cem probíhají jednání o  širším 
zapojení linky do ústeckého tari-
fu. V první polovině tohoto roku 
tak zřejmě bude možné dojet na 
jízdenku DÚK až do Drážďan 
a opačně. 

Na zvýšení platů řidičů 
by se měl podílet stát
Od letošního ledna by se měly 

zvýšit mzdy řidičů veřejné 
autobusové dopravy. Koncem 
loňského roku o  tom rozhodla 
vláda. Nevzala však v  potaz, že 
většina krajů má s firmami, kte-
ré zajišťují regionální autobuso-
vou dopravu, uzavřené smlouvy 
na několik let. A  to na základě 
výběrových řízení.

Kde vzít peníze a  jak mzdy 
řidičů veřejných linkových au-
tobusů v  praxi navýšit, bylo té-
matem jednání předsedy vlády 
Bohuslava Sobotky s  vedením 
Asociace krajů ČR.

„S premiérem jsme řešili situa-
ci, kdy kraje a mezi nimi i Ústec-
ký, mají smlouvy a  hledají čistý 
právní způsob, jak do nich vstou-
pit. Premiér přislíbil projednat 
na koaliční radě podíl státu na 
zvýšení platů řidičů, a  tím i  na-
plnění vládního nařízení,“ uvedl 
místopředseda AKČR a hejtman 
Ústeckého kraje Oldřich Bube-
níček.

„Plně chápeme požadavek na-
výšení platů řidičů veřejné auto-
busové dopravy. Zvláště v tomto 
zimním období si uvědomujeme, 
jak těžkou práci mají dopravci 
a  jejich řidiči,“ říká náměstek 
hejtmana Jaroslav Komínek 
a  dodává: „Není důvod k  tomu, 
aby řidiči stávkovali, protože to, 
co si s vládou vyjednali, je splně-
no. Hned, jak nám dopravci dolo-
ží rozdíl mezi dosavadními a no-
vými platy, což není tak složité, 
kraj uzavře dodatky ke smlouvě. 
Ale nebál bych se toho, že by řidi-
či od svých zaměstnavatelů nedo-
stali to, na co mají nárok, jelikož 
Ministerstvo práce a  sociálních 
věcí ČR slíbilo důslednou kont-
rolu naplnění vládního nařízení.“

Od počátku letošního roku se 
uskutečnila řada jednání Ústec-
kého kraje s premiérem, minist-
ry, poslanci a  předsedy odborů. 
Další pak budou následovat. 
O  vývoji situace bude informo-
vat na webu kraje.

autoBus Linky 398 jezdí z lázeňského města přes Dubí do Německa.

Dobrá práce! Hejtman poděkoval policistům 
za hladký průběh při návštěvě prezidenta
Hejtman Ústeckého kraje 

poděkoval policistům za 
součinnost při přípravě návště-
vy prezidenta ČR v  regionu ve 
dnech 23. - 25. listopadu 2016.

Setkání se zúčastnilo sedm-
náct policistů ze složek podíle-
jících se na organizačním za-
jištění návštěvy prezidenta ČR. 
Přítomni byli zástupci Odboru 
služby kriminální policie a  vy-
šetřování Krajského ředitelství 
policie ÚK, Odboru služby do-

pravní policie KŘP ÚK, Odboru 
služby pořádkové policie KŘP-
ÚK, velitel Zásahové jednotky 
KŘPÚK či velitel Územního 
odboru Ústí nad Labem KŘP-
ÚK. Na konec předal hejtman 
policistům a  jedné policistce 
dary a popřál jim hodně úspěchů 
v jejich mnohdy nelehké práci.

skuPinoVÁ fotografiE s  hejt-
manem Ústeckého kraje Oldři-
chem Bubeníčkem.

Zimní výlet na Moldavu v Krušných horách 
s Dopravou Ústeckého kraje 2017
Podobně jako loni pořádá 

Doprava Ústeckého kraje 
ve spolupráci s  Českými dra-
hami čtyři mimořádné jízdy 
moderních motorových jed-
notek Pesa Link (RegioShark) 
na krušnohorskou Moldavu. 
Výletníci budou mít ojedinělou 
možnost dostat se na vrcholky 
Krušných hor přímým spojem 
z  Ústí nad Labem přes Teplice, 
Osek a Dubí. Na Moldavě bude 
i  letos právě pro tuto příležitost 
otevřen vestibul.

Tento speciální vlak pojede 
v  období pololetních a  jarních 
prázdnin, konkrétně 3., 4., 27. 
a  28. února 2017. Z  Ústí nad 
Labem hlavního nádraží vyjíždí 
vždy v 8:24 hod, zpět z Moldavy 
pak v 15:57.

Pro mimořádné jízdy na 
Moldavu platí běžný tarif Do-
pravy Ústeckého kraje i  běžný 
tarif Českých drah. Dá se tedy 
využít i IN karta ČD, časové jíz-
denky DÚK a další, pro danou 
cestu a čas platné jízdní dokla-

dy. Cestu RegioSharkem mů-
žete zkombinovat s běžnou do-
pravou a využít pro jeden směr 
motoráček na lince U25 mezi 
Moldavou, Osekem a  Mostem 
a navazující spoje na lince U24 
z  Louky u  Litvínova do Teplic 
a  Ústí nad Labem nebo auto-
bus 493 z  Teplic na Moldavu 
- na všechny platí integrovaná 
jízdenka DÚK. 

Jízdní řády a  ceny jízde-
nek DÚK naleznete na www. 
dopravauk.cz VLak PojEDE o pololetních a jarních prázdninách.

Po Děčíně chytřeji s novými integrovanými jízdenkami DÚK
Městská autobusová doprava v  Děčíně 

je sice tarifně integrována s Dopravou 
Ústeckého kraje (DÚK) už od 1. července 
loňského roku, zatím ale zdaleka ne všichni 
její cestující začali využívat výhod, které jim 
integrace umožňuje. Kromě nových integro-
vaných jízdenek DÚK totiž v Děčíně zůstaly 
v  platnosti i  původní, neintegrované čipové 
karty městské dopravy, které lze využívat 
jen v  městských autobusech. Podobné je to 
i  s  jejich pořizováním a  dobíjením, které je 
omezené jen na předprodeje. Oproti tomu 
druhá možnost, integrovaná jízdenka DÚK, 
při cestování zónou 301 Děčín otevírá řadu 
výhod (viz. tabulka). 

Budoucnost vidí v cestování s integrova-
nou jízdenkou DÚK i  náměstek hejtmana 
Ústeckého kraje Jaroslav Komínek: „Jed-
notný krajský tarif nám již funguje v sedmi 
městských dopravách. Děčín, který protíná 

řada meziměstských linek DÚK a  páteřní 
železniční trať, k  těmto městům po právu 
patří. Doporučuji ověřit si konkrétní vý-
hody integrovaných jízdenek v  dopravním 
informačním centru a  v  praxi vyzkoušet 
cestování po Děčíně například s  měsíční 
papírovou jízdenkou DÚK pro zónu 301. 
Nebo rovnou i  možnost dopravy mimo 
město - pořídit si například měsíční papí-
rovou jízdenku DÚK s  rozšířením ze zóny 
301 Děčín do zóny 101 Ústí nad Labem 
a  jezdit s  touto jednou jízdenku nejen po 
Děčíně, ale i mezi oběma městy a městskou 
hromadnou dopravu v  Ústí. Jakmile kouz-
lu jednoduchého integrovaného cestování 
s  jednou jízdenkou propadnete, už od něj 
nebudete chtít odejít.“

Podrobné informace o  smluvních pře-
pravních a  tarifních podmínkách DÚK na-
jdete na www.dopravauk.cz

•	 k cestám	po	městě	s ní	můžete	využívat	 jak	
městské, tak linkové zelené autobusy nebo 
vlaky a můžete zvolit ten spoj, který přijede 
dříve nebo který se vám lépe hodí

•	 na	jednu	jízdenku	můžete	v rámci	její	časové	
platnosti libovolně přestupovat mezi měst-
skými autobusy, linkovými autobusy i vlaky 
a libovolně svoji cestu kombinovat

•	 jízdenky	DÚK	pořídíte	nejen	v předprodeji	
v  dopravním informačním centru, ale i  pří-
mo v linkovém autobuse nebo v pokladnách 
ČD a vlacích ČD

•	 integrovaná	 jízdenka	 DÚK	 stojí	 pro	 zónu	
Děčín naprosto stejně jako neintegrovaná 
jízdenka na původní čipové kartě

•	 při	 nákupu	papírové	 časové	 jízdenky	DÚK	
není zapotřebí zakoupení žádného elektro-
nického nosiče jízdenky, můžete tedy ušetřit 
50 Kč paušálního poplatku 

•	 platnost	jízdenky	DÚK	si	můžete	jednoduše	
rozšířit i mimo město Děčín a zónu 301.

Polepy apelují na cestující
Městská doprava v  Chomu-

tově a  Jirkově patří mezi 
nejmladší členy jednotného tari-
fu Dopravy Ústeckého kraje. Na 
skutečnost, že od 11. prosince 
2016 lze na jednu jízdenku za-

koupenou v  MHD lze cestovat 
i linkovými autobusy DÚK a vla-
ky upozorňuje originální polep 
městského autobusu Doprav-
ního podniku měst Chomutova 
a Jirkova.

Hejtmanovi se dostalo 
poděkování od hasičů
Starosta střekovských hasičů 

Antonín Bauer navštívil hejt-
mana Ústeckého kraje Oldřicha 
Bubeníčka za účelem poděková-
ní jemu a  kraji za dlouhodobou 
spolupráci a podporu dobrovol-
ných hasičů.

Ústecký kraj dlouhodobě pod-
poruje sdružení a  jednotky sbo-
rů dobrovolných hasičů nejen 

na Ústecku, ale i  po celém kraji 
a vnímá jejich existenci jako po-
třebnou při mimořádných udá-
lostech, jakými jsou například 
povodně či rozsáhlé požáry. Pro 
tyto sbory má kraj vypsaný do-
tační titul Program na podporu 
jednotek sborů dobrovolných 
hasičů obcí a  ostatních složek 
IZS na rok 2017.
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Čtyři mikroregiony, čtyři výrobky nejvyšší kvality
Ústecký kraj je bohatý na 

místní zdroje. Z  nich pak 
regionální výrobci produkují vý-
robky nejvyšší kvality. Důkazem 
toho je i další kvarteto firem z re-
gionu, jejichž výrobky jsou pro-
slavené po celé republice. Proto 
si je nyní v  článku podrobněji 
představíme.

Doubický a  Lužický med - 
Rodinné včelařství Apilea pana 
Vítězslava Havlase z Rumburku 
vyrábí med poctivě s  citlivým 
přístupem ke včelám. Včelstva 
produkující med jsou umístě-
na výhradně v  národním parku 
České Švýcarsko, případně na 
hranici národního parku a chrá-
něné krajinné oblasti Lužické 
hory. Med z  těchto stanovišť je 
jedinečný. Včelí pastva je slože-
na převážně z  lučních a  lesních 

rostlin, v doletu včel není žádná 
zemědělská velkovýroba a  včely 
jsou tak odkázány na přilehlé 
louky, pastviny, zahrady a samo-
zřejmě les, vše v oblasti se zvýše-
nou ochranou přírodního bohat-
ství. To přispívá k  mimořádné 
kvalitě medu. Včelařství nabízí 
prodej medu ze dvora.

Levandule a levandulové vý-
robky - V  malé rodinné Levan-
dulové farmě na Podřipsku se 
pěstuje levandule v rámci ekolo-
gického zemědělství v bio kvalitě 
a  veškeré práce jsou prováděny 
ručně. V  sezoně si přijeďte do 
Židovic pro řezanou levanduli 
v  barvách od fialové, modré až 
po bílou barvu květu. Farma 
nabízí i  sušenou levanduli sklá-
danou do svazků určených pro 
vazbu a  sušený květ prodávaný 
na váhu. Část produkce je na far-

mě přímo zpracovávána do vo-
ňavých a relaxačních polštářků, 
levandulových paliček, hydrolá-
tu, mýdel, medu, svíček. Na far-
mě si můžete v maloobchodním 
prodeji sazenice levandule také  

zakoupit, prodej je zahajován na 
jaře každého roku.

Kouřový panáček Krušberk 
- Už v  roce 1889 se v  budově 
současné firmy NBW dřevový-
roba v Nové Vsi v Horách začaly 
vyrábět první dřevěné výrobky. 
Tehdy nastal rozmach hračkář-
ství v  Krušných horách. Výroba 
hraček prošla různými výrobní-
mi i společenskými peripetiemi, 
aby od roku 1994 firma naváza-
la na tradici výroby dřevěných 
upomínkových předmětů. V na-
bídce striktně českých výrobků 
můžete najít louskáčky, kuřáč-
ky nebo kouřící pece, stolečky, 
židličky, rámečky, stojánky na 
tužky, vánoční a velikonoční de-
korace, mašinky, autíčka, minia-

tury a jiné výrobky ze dřeva a to 
i  na zakázku dle dodaného ná-
mětu. Po dvaceti letech byla také 
obnovena výroba společenské 
hry Tivoli. V areálu firmy může-
te také navštívit expozici hraček 
a  dřevěných výrobků a  poté si 
i  něco odvézt po koupi v  podni-
kové prodejně.

Chmelařské muzeum Žatec 
- Chmelařské Muzeum na ná-
městí Prokopa Velkého v  Žatci 
je největší expozicí svého druhu 
na světě. Na ploše několika tisíc 
metrů čtverečních představu-

je vývoj chmelařství od rané-
ho středověku do současnosti. 
Vlastní objekt muzea je technic-
kou památkou a  příkladem in-
dustriální účelové architektury 
z konce devatenáctého století ve 
městě proslulém nejkvalitnějším 
chmelem na světě. S  dětskými 
návštěvníky putuje chmelový 
skřítek Hop. Na prohlídku mu-
zea se můžete vydat i v zimních 
měsících po předchozí domluvě 
se správou muzea.

Projekt Hasiči pro školy míří do Ústeckého kraje
Je něčí život, zdraví nebo ma-

jetek v  ohrožení? Nevíš si 
rady a potřebuješ pomoc vycvi-
čených záchranářů? A právě na 
takové situace je zaměřen pro-
jekt Hasiči pro školy, který má 
už děti od útlého věku seznamo-
vat s riziky, které mohou nastat 
v běžném životě.

Projekt je zacílen na žáky dru-
hého stupně základních škol 
a  jejich učitele, kdy si prostřed-
nictvím interaktivních prezenta-
cí, doplněných videoukázkami, 
fotografiemi a  úkoly, zábavnou 
formou přiblíží problematiku 
ochrany člověka i  jeho majetku. 
Reaguje na dlouhodobou absen-
ci kvalitního a zejména komplex-
ního výukového materiálu pro 
danou cílovou skupinu. „U žáků 
je třeba upevnit základní znalosti 
a dovednosti jako je znalost čísel 
tísňových linek, zásady chování 

při požáru či jen rozdíly v činnos-
ti jednotlivých složek IZS,“ řekla 
por. Ing. Iva Karafiátová, krajský 
koordinátor preventivně výchov-
né činnosti HZS ÚK.

Pro školy je připraven vý-
ukový materiál v  rozsahu 20 
výukových hodin v  oblasti jak 
požární ochrany, tak ochrany 
obyvatelstva. „Nestačí pouze, 
že žáci znají čísla tísňových linek 
a zásady volání, ale je také nutné, 
aby si uměli poradit se situací do 
příjezdu záchranářů, aby uměli 
ochránit sebe, případně pomoci 
ostatním v situacích, které je mo-
hou ohrozit na životě či zdraví,“ 
dodal ředitel HZS Ústeckého 
kraje Roman Vyskočil. 

„Velmi vítám, že se žáci pro-
střednictvím projektu teoreticky 
seznámí se situacemi, které je 
mohou potkat v praxi a budou již 
vědět jak na ně zareagovat a eli-

minovat stres, který tyto situace 
provází,“ řekl hejtman Ústecké-
ho kraje Oldřich Bubeníček. 

Na projektu spolupracují Ha-
sičský záchranný sbor Ústecké-
ho kraje spolu s  HZS Zlínského 
kraje a dalšími subjekty, kterými 

jsou Krajské ředitelství policie 
Ústeckého kraje, ZZS ÚK, od-
bor školství mládeže a  tělový-
chovy Ústeckého kraje a  Praco-
viště krizového řízení Krajského 
úřadu Ústeckého kraje (odbor 
kancelář hejtmana). 

ProjEkt PřEDstaViLa por. Ing. Iva Karafiátová. Vlevo ředitel HZS Ús-
teckého kraje Roman Vyskočil.

Připomenutí památky zesnulých horníků při výbuchu v dole Nelson III.

Před 83 lety došlo na dole Ne-
lson III. u  Oseka na Teplic-

ku k  výbuchu, při kterém tehdy 
zemřelo 142 horníků. I  letos při 
tradičním pietním aktu u  po-
mníku katastrofy uctil památku 
zahynulých horníků hejtman 
Ústeckého kraje Oldřich Bube-
níček, zástupci okolních obcí 
a hornických spolků z české i ně-
mecké strany.

Podle historiků exploze zasáh-
la celý důl Nelson, na povrchu 
došlo k  destrukci provozních 
budov, v  jejichž troskách za-
hynulo několik zaměstnanců. 
Kvůli vzduchové ventilaci došlo 
následně v  dole k  dalším lokál-

ním výbuchům. Horníci zemřeli 
přímo při výbuchu, či následně 
otravou kysličníkem uhelnatým. 
Osecké neštěstí je třetí největší 
hornickou katastrofou na území 
nynější České republiky. 

„Je důležité, abychom si tako-
véto tragédie stále připomínali. 
Abychom vzpomínali na ty, kteří 
zemřeli a po kterých tady zůstaly 
desítky sirotků a  vdov. Horníci 
byli pro mě vždy velmi váženým 
zaměstnáním a  za jejich práci 
jsem jim velmi vděčný,” uvedl 
při pietním aktu hejtman Ústec-
kého kraje Oldřich Bubeníček. 
Spolu s hejtmanem se u památ-
níku poklonili i  poslanec Bro-

nislav Schwarz, poslanec Vlas-
timil Vozka či zástupci vedení 

společnosti Vršanská uhelná 
a Severočeské doly.

noVÁ místa pro návštěvníky nemocnice.

Parkování u nemocnice 
bude snadnější
Krajská zdravotní, a. s. se 

vrhla na revitalizaci pro-
stranství před budovou A  tep-
lické nemocnice. Její realizace 
přinesla především zlepšení 
možností pro parkování díky 
vzniku nových stání. 

Investiční akce v celkové ceně 
9 784 824 Kč byla plně hrazena 
z  prostředků Ústeckého kra-
je a  z  daru statutárního města 
Teplice, které ji podpořilo čtyř-
milionovou účelovou investiční 
dotací. „Stavba před poliklini-
kou byla zaměřena především 
na parkování, díky ní vzniklo 85 
nových kolmých stání a obnove-
no bylo 36 šikmých stání v ulici 
U  nemocnice. Výrazně se zlep-
šil vzhled celého prostranství. 
S  představiteli města se ještě 
sejdeme, abychom společně ře-
šili blokování parkoviště majiteli 

automobilů z  přilehlého sídli-
ště,“ řekl Jiří Novák, předseda 
představenstva Krajské zdravot-
ní, a. s.

„Jsme připraveni pokračovat 
v  dynamickém rozvoji investic 
v  rámci Krajské zdravotní. Pro-
bíhá výběrové řízení na zhotovi-
tele stavby čtyř nových operač-
ních sálů v  teplické nemocnici 
s  propojením do budovy F. Celá 
akce by měla stát 180 milionů 
korun,“ uvedl Jiří Novák.

Součástí projektu „Revitali-
zace prostranství před budovou 
A – poliklinika, Krajská zdravot-
ní, a. s. – Nemocnice Teplice, o. 
z.,“ bylo i  vybudování nové ka-
nalizace. Dále bylo vybudováno 
nové veřejné osvětlení včetně 
elektrických rozvodů a  realizo-
vána byla také celková revitali-
zace zelených ploch.

PiEtního aktu se zúčastnili i  zástupci bratrských spolků horníků ze 
sousedního Saska.

Pátý poválečný ředitel ústecké knihovny končí
Dlouholetý ředitel ústec-

ké Severočeské vědecké 
knihovny Ing. Aleš Brožek 
dne 1. února 2017 odevzdal 
pomyslné žezlo své nástupky-
ni a  odchází do důchodu. Ale 
protože je (mj.) i  neúnavným 
akvizitérem, badatelem, nadše-
ným vexilologem, hodně praco-
vitým a laskavým kolegou, není 
pochyb o  tom, že důchodcem 
vlastně ani nebude moci být.

Úkolů a  poznámek má ve 
svém zápisníku zapsáno totiž 
tolik, že není pochyb o tom, že 
zcela jistě nebude mít čas na 

žádný odpočinek (byť by si ho 
určitě zasloužil). Do historie 
knihovny se jako její v  pořadí 
pátý poválečný ředitel zapsal 
hodně výrazným způsobem 
(a  to nejen tím, že ředitelo-
val více než 26 let – od roku 
1990).

Zasloužil se o zavádění mno-
hých novinek a technických ře-
šení do nabídky rozmanitých 
služeb knihovny. Jeho typická 
vstřícnost se projevila i  v  prá-
ci ve prospěch celého českého 
knihovnictví (připomeňme 
jenom jeho aktivity v  Ústřed-

ní knihovnické radě, ve Svazu 
knihovníků a  informačních 
pracovníků nebo v  hodnotící 
komisi soutěže Biblioweb). 
A i přesto, že se po letech vra-
cí do svého pražského rodiště, 

mám pocit, že mezi Prahou 
a Ústím stejně bude pendlovat 
i nadále.

Text připravil: PhDr. Miro-
slav Bünter, náměstek ředitele 
SVKUL
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Stavební a technická škola chystá kampus řemesel
Ve středu 4. ledna se uskutečnila 

pracovní návštěva hejtmana 
Ústeckého kraje Oldřicha Bube-
níčka, členů vedení kraje a odboru 
školství Krajského úřadu Ústecké-
ho kraje, Střední průmyslové školy 
stavební a  Střední odborné školy 
stavební a technické v Ústí nad La-
bem. Ředitel školy Vítězslav Štefl 
spolu se členy vedení seznámil hos-
ty podrobně se všemi stránkami ži-
vota školy i se záměrem vybudování 
kampusu řemesel.

„Stavební průmyslovka a  od-
borná škola stavební a technická 

patří mezi vynikající školy, která 
vedle maturantů připravuje dob-
ré řemeslníky, jako je například 
truhlář, tesař, obráběč, kominík, 
zedník, elektrikář, malíř a  dal-
ší. Toho si osobně velmi vážím 
a  kraj řemeslné učební obory 
podporuje,“ řekl po úvodní pre-
zentaci ředitele školy hejtman 
Oldřich Bubeníček.

Spolu s  hejtmanem se ná-
vštěvy zúčastnil první náměstek 
Martin Klika a náměstek s gescí 
pro oblast školství Petr Šmíd. Se 
školou se seznámila i  Radmila 

Krastenicsová, předsedkyně 
Výboru pro výchovu, vzdělává-
ní a  zaměstnanost Zastupitel-
stva Ústeckého kraje. Za odbor 
školství, mládeže a  tělovýchovy 
se prohlídky školy zúčastnil Ro-
man Kovář a Jan Kobliha, který 
je i členem školské rady. Přítom-
na byla i Varja Paučková, ředitel-
ka ústeckého inspektorátu Čes-
ké školní inspekce.

Prezentace a  diskuze proběh-
la v  budově školy v  ulici Čela-
kovského a v areálu školy v ulici 
U  Panského dvora představil 

hostům ředitel záměr vybudová-
ní kampusu řemesel.

Střední průmyslová škola sta-
vební a  Střední odborná škola 
stavební a  technická v  Ústí nad 
Labem je páteřní školou Ús-
teckého kraje, který je jejím zři-
zovatelem. Zajišťuje výuku jak 
maturitních oborů (stavebnic-
tví, mechanik a seřizovač a tech-
nická zařízení budov), tak i  vý-
uku širokého spektra učebních 
oborů technických a stavebních. 
Nabízí i  možnost nástavbového 
studia v oboru podnikání. řEDitEL ŠkoLy Vítězslav Štefl s návrhem, jak by měl kampus vypadat.

Zdravotnická škola bude spolupracovat s Němci
Vyšší odborná škola zdra-

votnická a  Střední škola 
zdravotnická v  Ústí nad Labem 
i v letošním roce naváže na svou 
tradici mimoškolních aktivit. Od 
října 2016 se rozeběhl projekt 
zaměřený na přeshraniční spo-
lupráci Ústeckého kraje a  spol-
kové země Sasko.

Díky podpoře přeshranič-
ní spolupráce dojde tentokrát 
v  oblasti zdravotnických zá-
chranných služeb během tří let 
k  propojení saských a  českých 
záchranných stanic podél spo-
lečné hranice od západního 
Krušnohoří až po oblast Čes-
kosaského Švýcarska. Projekt 
reaguje na podepsání Rámco-
vé smlouvy uzavřené mezi ČR 
a SRN o přeshraniční spoluprá-

ci v  oblasti zdravotnických zá-
chranných služeb ratifikovanou 
dne 4. dubna 2013.

Hlavním partnerem projek-
tu je Zdravotnická záchranná 
služba Ústeckého kraje, další-
mi partnery na německé straně 

jsou Německý červený kříž, pod 
nějž spadají výjezdové základny 
záchranné služby v  Pirně, Di-
ppoldiswalde, Sebnitz, Anna-
berg-Buchholz a  vzdělávací 
středisko v  Drážďanech, a  dále 
vzdělávací instituce Manage-
ment Sachsen Akademie Dre-

sden, která je koordinátorem 
celého projektu. Na české straně 
je pak jediným partnerem právě 
ústecká „zdrávka“, konkrétně 
studenti a  pedagogové oboru 
Diplomovaný zdravotnický zá-
chranář.

Pro školu to znamená, že bude 
své studenty oboru diplomovaný 
zdravotnický záchranář inten-
zivněji vzdělávat v  německém 
jazyce a  drážďanská škola pro 
záchranáře zase ty své v českém 
jazyce. Cílem projektu je opti-
malizace zabezpečení poskyto-

vání zdravotní péče pro obyva-
tele a  návštěvníky příhraničí, 
rozvoj přeshraniční kooperace 
ve vzdělávání či dlouhodobé 
zlepšení a  posílení odborných, 

jazykových a  interkulturních 
kompetencí zaměstnanců zá-
chranných služeb a  studentů 
a  pedagogů oboru zdravotnický 
záchranář.

Dny otevřených dveří na 
děčínské průmyslovce
Prosincový Den otevřených 

dveří VOŠ a  SPŠ strojní, 
stavební a  dopravní v  Děčíně 
si nenechalo ujít nejen mnoho 
zájemců o  studium, ale také 
další návštěvníci - obdivovatelé 
modelové železnice i  absolventi 
školy. Přišli s  úsměvem zavzpo-
mínat, pozdravit se s  učiteli 
a  mnozí už v  roli rodičů ukázat 
svým dětem, kde prožili student-
ská léta.

Nejstarším pamětníkem byl 
bezesporu pan Stanislav Valen-
ta, který na stavebním oboru 
maturoval již v  roce 1953. Pro 
něj a všechny ostatní byl připra-

ven pestrý program - mašinky, 
3D tiskárna, robot i  fyzikální 
pokusy, při kterých šlehaly pla-
meny. 

Kdo nestihl první termín 
„otevřených dveří“, mohl ško-
lu navštívit 19. ledna. Zájemci 
o  studium si prohlédli obě stře-
diska školy a  získali informace 
o  studijních oborech, z  nichž 
některé (např. Elektrická trakce 
v  dopravě, Provoz a  ekonomika 
dopravy - zaměření železniční 
doprava a Stavitelství - zaměření 
dopravní stavitelství či vodohos-
podářské stavby) nabízí škola 
jako jediná v širokém regionu.

Při fyzikÁLních PokusEch naštěstí nešlo o život.

25 milionů od Nadace ČEZ a Severočeských 
dolů na investice školství a na olympiádu
Ústecký kraj úzce kooperu-

je s několika významnými 
firmami a podniky, s nimiž má 
uzavřeny smlouvy o  vzájem-
né spolupráci. Finance, které 
podnikatelské subjekty věnují 
rozvoji Ústeckého kraje, jsou 
určeny do mnoha oblastí prá-
ce pro lidi v našem regionu. To 
je příklad součinnosti kraje, 
Nadace ČEZ a  Severočeských 
dolů.

V  rámci programu Nadace 
ČEZ „Podpora regionů“ se v le-
tošním roce, za přispění nadace 
částkou 22 milionů korun, do-
čkala modernizace SOŠ energe-
tická a stavební, OA a SZŠ Cho-
mutov a  to na projekt „Úprava 
pracoviště Černovická na pře-
stěhování truhlárny“. Dalším 

projektem, který byl ze strany 
Skupiny ČEZ a  Nadace ČEZ 
podpořen, byly částkou 3 milio-
ny korun Hry VII. zimní olympi-
ády dětí a mládeže 2016, které se 
uskutečnily na území Ústeckého 
kraje v  lednu loňského roku. 
Pětadvacet milionů korun věno-

valy vloni Ústeckému kraji také 
Severočeské doly, a.s., které se 
rovněž částkou 3 miliony korun 
podílely na skvělém průběhu 
dětské olympiády.

Zbylých 22 milionů korun 
bylo použito do oblasti školství, 
konkrétně školám: Střední les-

nická škola a  Střední odborná 
škola, Šluknov na výstavbu škol-
ní tělocvičny, Střední škole pe-
dagogické, hotelnictví a  služeb, 
Litoměřice - na rekonstrukci 
elektrorozvodů ve škole a  v  do-
mově mládeže a Obchodní Aka-
demii a  Střední odborné škole 
zemědělské a  ekologické, Žatec 
na opravu oplocení. Spolupráce 
s oběma subjekty, včetně finanč-
ní podpory, bude pokračovat 
i letos a Ústecký kraj za ni tímto 
velice děkuje.

Nadace ČEZ navíc v  roce 
2016 podpořila částkou 1 mili-
on korun činnost mladých hasi-
čů v  Ústeckém kraji především 
v  rámci zlepšení zázemí a  pod-
mínek pro činnost a zdokonalení 
jejich odborné přípravy.noVé tĚLocVičny se letos dočkali studenti lesnické školy ve Šluknově.

Chomutovští studenti excelovali 
v programátorské soutěži
Studentský tým ze Střední 

průmyslové školy a  Vyšší 
odborné školy v  Chomutově 
zvítězil v  programátorské sou-

těži Hackathon Junior 2016 ur-
čené studentům středních škol. 
Uspořádaly ji nezisková vzdělá-
vací organizace JA Czech, jejíž 

českou kancelář založil Tomáš 
J. Baťa, globální komunikační 
společnost AT&T a  brněnská 
Střední škola informatiky, poš-
tovnictví a finančnictví Čichno-
va.

Soutěž přilákala do Brna 80 
soutěžících ze 12 středních škol 
z  celé ČR, kteří soutěžili v  15 
týmech. Studenti zpracovávali 
hardwarové i softwarové řešení 
z oblasti tzv. internetu věcí. Vy-
víjeli funkční prototypy řešení 
témat, jako je cílený svoz odpa-
du a „chytré“ popelnice, osobní 
záchranný pomocník s  analy-
zátorem srdečního tepu, chytré 
domácí sítě pro řízení součástí 
domu či detekce vytížení do-
pravních prostředků.

„Všichni tři z  týmu jsme jeli 
do Brna především s cílem při-
učit se novým věcem a vyzkou-
šet si hackathon. Celá akce byla 
výborná, užil jsem si ji i přesto, 
že 24 hodin tvrdě přemýšlet je 

opravdu náročné, stejně tak 
projekt odprezentovat před po-
rotou po více jak 24 hodinách 
beze spánku. Výhra je taková 
třešnička na dortu k  super zá-
žitku,“ okomentoval soutěž 
Jan Hošek, člen vítězného týmu 
a  zároveň student 4. ročníku 
chomutovské střední průmys-
lové školy.

Celkové výsledky a projekty
1. místo: Střední průmyslo-

vá škola a  Vyšší odborná škola 
Chomutov, cílený svoz odpadu 
a „chytré“ popelnice

2. místo: Střední průmyslová 
škola elektrotechnická, V Úžla-
bině Praha, trackovací systém, 
síť výpůjčky a  vrácení kol přes 
web a mobil

3. místo: Střední průmyslová 
škola strojní a elektrotechnická 
a  Vyšší odborná škola Liberec, 
chytrá domácí síť s  různými 
typy notifikací

PrVní Příčku oBsaDiL tým Střední průmyslové školy a Vyšší odbor-
né školy Chomutov, zleva: Ladislav Chvátal, ředitel rozvoje projektů JA 
Czech, studenti SPŠ Chomutov – Tomáš Orlovský, Milan Hotovec, Jan 
Hošek, vyučující Jan Hartman; Miroslav Kuzdas, Hospodářská komora 
ČR, Vladimír Šimíček, ředitel SŠ informatiky, poštovnictví a finančnictví, 
Čichnova 23, Brno, Ladislav Venc, Country Manager AT&T Česká repub-
lika. Foto: Markéta Kobrsková, JA Czech

Na škole se uskutečnil 
seminář o výuce jezdectví
Obchodní akademie a Střed-

ní odborná škola zeměděl-
ská a  ekologická Žatec (sekce 
zemědělská a ekologická) uspo-
řádala pro studenty oboru Agro-
podnikání seminář s  Mgr. Alž-
bětou Maškovou Galops a  Pony 
Games (PG).

Tento seminář byl zaměřen 
na francouzský jezdecký sys-
tém o  výuce ježdění pomocí 
hry od prvních jezdeckých 
krůčků až po vrcholový sport. 
Studentům byl představen 
tento systém výuky jezdectví. 
Cílem je umožnit co největší-
mu množství dětí seznámit se 

s  jezdectvím a  ukázat jej jako 
skvělou volnočasovou aktivi-
tu, která dalece přesahuje čistě 
sportovní pojetí a která též na-
pomáhá rozvoji dětí po stránce 
osobnostní i sociální.

Studenti dostali i  praktické 
informace jak správně pracovat 
s  přípravou a  výběrem poníků 
a koní.

Alžběta Mašková uvedla ve 
spolupráci s  Českou jezdeckou 
federací a  s  Francouzskou jez-
deckou federací před dvěma lety 
na naše kolbiště soutěže těchto 
disciplín pony.

Připravila: Pavlína Bielíková

aLŽBĚta maŠkoVÁ vedla na škole seminář.
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PsaLi jsmE PřED DEsEti LEty
V odstavcích TEHDY jsou informace z krajských novin ÚK 

z ledna 2007, v částech DNES aktuální situace. 

TEHDY Hned 17 veletrhů cestovního ruchu se v tomto roce 
bude účastnit Ústecký kraj jak tuzemských, tak zahranič-
ních. Od počátku roku jeho expozici viděli hosté 16. ročníku 
brněnského Regiontouru, dále v  Bratislavě v  rámci Slova-
kiatouru a na Utrechtském Vakantie. V únoru se s krásami 
kraje seznámí lidé v Madridu, Hamburku či Bruselu.
DNES Po deseti letech se kraj zaměřuje na německý trh, 
ale více i na Polsko a intenzivně také v rámci České repub-
liky. V roce 2017 se Ústecký kraj bude prezentovat na šesti 
domácích a  17 zahraničních veletrzích cestovního ruchu. 
V nejbližším období se jed-
ná o veletrh ve Stuttgartu, 
Drážďanech, Bratislavě, 
Poznani a  také na největ-
ším českém veletrhu v Pra-
ze v  rámci Holiday World 
16. - 19. února.

TEHDY Asociace krajů České republiky je otevřenou zá-
jmovou nestranickou a  nevládní organizací, která byla za-
ložena na základě zákonů České republiky, odpověděl hejt-
man Ústeckého kraje Jiří Šulc na otázku, jak by v krátkosti 
představil organizaci, v níž se náš kraj etabloval.
DNES Tato nevládní organizace funguje již od podzimu 
2001. Zakládajícím členem byl i  Ústecký kraj. Na prvním 
zasedání Rady Asociace krajů ČR po krajských volbách 
(podzim 2016) byla nově předsedkyní zvolena karlovarská 
hejtmanka Jana Vildume-
tzová. Místopředsedou Ol-
dřich Bubeníček, hejtman 
Ústeckého kraje.

TEHDY Teprve nedávno (21. prosince 2006) se slavnost-
ně otevřela další část dálnice D8 - tentokrát byla propojena 
hraniční část s  německou dálnicí A17. Stavba úseku D8 
mezi Trmicemi na Ústecku a hranicí se Spolkovou republi-
kou Německo byla zahájena v červnu roku 2004 a konečné 
náklady na 23,4 kilometru dosáhly 19 miliard korun.
DNES Řidiči se po 32 letech konečně svezou po chybějící 
části dálnice D8 mezi Lovosicemi a  Řehlovicemi. Otevření 
této trasy uleví hlavně lidem z  okolních obcí. Slavnostního 
otevření se zúčastnilo několik tisíc lidí spolu s  prezidentem 
ČR Milošem Zemanem, 
ministrem dopravy Danem 
Ťokem, ministrem financí 
Andrejem Babišem či hejt-
manem Ústeckého kraje 
Oldřichem Bubeníčkem.

V budoucnu bych chtěla rozšířit služby, říká podnikatelka 
V loňském roce bylo prostřed-

nictvím dotace z  programu 
Podpora začínajících podnikatelů 

v  Ústeckém kraji pro rok 2016 
podpořeno celkem 27 začínají-
cích podnikatelů, jimž poskytnutá 

dotace pomohla v rozjezdu, resp. 
nastartování jejich podnikání.

Pracovníci krajského úřadu 
Odboru strategie přípravy a rea-
lizace projektů se proto rozhodli 
vybrat několik nejzajímavějších 
příběhů jakožto příklady dobré 
praxe, které ukáží nadšené, pod-
nikavé lidi z našeho kraje.

Co bylo hlavním impulsem, 
že jste se rozhodla podnikat? 

Ráda dělám věci po svém 
a  jsem svým pánem. Zkusila 
jsem být i  zaměstnancem, ale 
tato varianta mi z různých důvo-
dů nevyhovovala.

Neměla jsme obavu z rizika? 
Ovšemže jsem měla strach, 

mám ho stále, ale nezačít, nikdy 
bych se nikam dál neposunula. 
Tato obava je v  určitém směru 
prospěšná, nutí člověka neu-

stále se zdokonalovat. V  naší 
profesi je celoživotní vzdělávání 
nezbytností.

Co pro vás bylo v  začátku 
podnikání obtížné? 

V první řadě to bylo vůbec do-
sažení otevření ordinace. Admi-
nistrativa s tím spojená je jedním 
slovem příšerná. Místo pár mě-
síců celý tento proces trval téměř 
rok. Nic jiného než postupovat 
krok za krokem mi nezbylo. Dále 
to byla určitě finanční náročnost 
celého projektu. Lidé v naší zemi 
si bohužel stále neuvědomují jak 
nákladná je lékařská péče, tu 
veterinární nevyjímaje. V  tomto 
mi dotace od Ústeckého kraje do 
jisté míry pomohla.

Začala byste podnikat i  bez 
finanční podpory z  Ústeckého 
kraje?

Rozhodně bych podnikat za-
čala, vždy jsem to tak chtěla. Jen 
by to nejspíš ještě pár let muselo 
počkat.

K  čemu jste dotaci přede-
vším využila? 

Prostředky jsem vynaložila 
na běžné vybavení ordinace, od 
nábytku, přes sterilizátor až po 
zdravotnický materiál. Největší 
položkou bylo ale zcela určitě 
velké sálové operační světlo.

Jaké jsou vaše další podnika-
telské plány? 

V  budoucnu hodlám rozšiřo-
vat vybavení a  nabízet tak širší 
služby. V průběhu dalších let pak 
případně zřízení další ordinace 
v Chomutově.

Co byste doporučila začína-
jícím podnikatelům? 

Nebojte se! Ten pocit je k  ne-
zaplacení.

Jméno a příjmení: Simona Binterová

Věk: 28 let

Vzdělání: Veterinární a farmaceutická univerzita
Brno

Místo podnikání: Vejprty

Předmět podnikání: veterinární léčebná a preventivní činnost

Podpora začínajících podnikatelů v Ústeckém kraji pro rok 2017
Ústecký kraj vyhlásil 9. ledna 

dotační program Podpora 
začínajících podnikatelů v  Ús-
teckém kraji. 

Již podruhé mohou začínající 
podnikatelé zažádat o dotaci z do-
tačního programu Podpora začí-
najících podnikatelů v  Ústeckém 
kraji pro rok 2017, jehož cílem je 
rozvoj podnikatelského prostředí 
regionu, zvyšování zaměstna-
nosti a tvorba nových pracovních 
příležitostí. Loni dotace pomohly 
27 subjektům v  jejich začátcích. 

Žádosti do programu se mohou 
podávat od 9. února do 9. března.

Celková finanční alokace pro 
rok 2017 je osm milionů korun. 
Maximální částka, kterou může 
začínající podnikatel od kraje zís-
kat je 200 tisíc korun, minimální 
pak 50 tisíc korun. Poskytnutá 

dotace může tvořit maximálně 
70  % celkových uznatelných in-
vestičních i neinvestičních nákla-
dů projektu, zbylých 30 % musí 
podnikatel pokrýt ze svých zdro-
jů. Finanční prostředky je možné 
využít na úhradu investičních 
i  neinvestičních nákladů. Pod-

nikatel, který získá dotaci, pak 
musí své podnikání udržet mini-
málně 2 roky po vyčerpání a  vy-
účtování finančních prostředků.

Pro usnadnění administrativy 
spojené s podáním žádosti o dotaci, 
uspořádají pracovníci odboru stra-
tegie, přípravy a realizace projektů 
pro zájemce 7. února seminář. 

Všechny potřebné informace 
a  materiály budou dostupné na 
webových stránkách Ústeckého 
kraje - v  sekci Dotace a  granty - 
Podpora začínajících podnikatelů.

Ústecký Den D vyhrála firma, která udělala 
virtuální prohlídku pro fotbalovou Spartu
Finále akceleračního progra-

mu StartUp Go pro začínají-
cí podnikatele zná svého vítěze. 
Hlavní cenu v podobě služeb pro 
rozvoj podnikání od Inovačního 
centra Ústeckého kraje si od-
nesla firma Virtualizace V&V, 
která vyhrála s  podnikatelským 
projektem marketingově zamě-
řených virtuálních prohlídek 
objektů. Mezi její největší zakáz-
ky patří virtuální prohlídka pro 
fotbalový klub AC Sparta Praha 
anebo FK Teplice. Závěrečné 
prezentace start-upů před od-
bornou porotou a potenciálními 
investory v populárním formátu 
á la Den D organizovalo Inovač-
ní centrum Ústeckého kraje.

Podnikatelský akcelerátor 
StartUp Go od Inovačního cen-

tra Ústeckého kraje (ICUK) 
dospěl ke svému finále - veřej-
nému „grilování start-upů“. Pět 
začínajících firem, které prošly 
tímto programem, čekala os-
miminutová prezentace jejich 
podnikání i  nabytých znalostí 
před odbornou porotou i poten-
ciálními investory. Ta vybrala 
nakonec tři nejlepší firmy, kte-
ré získaly individuální koučink 
vybraného mentora pro rozvoj 
podnikání od Inovačního cent-
ra. První místo si odnesla firma 
Virtualizace V&V, druhé získala 
Zuzzle Puzzle a třetí místo obsa-
dilo studio Wrinkle.

„V  případě vítěze přesvědčil 
porotu především samotný pro-
dukt, který může obstát na trhu. 
Z  představených projektů byla 

firma Virtualizace V&V také nej-
dále, měla jasnou představu o své 
cílové skupině zákazníků i  bu-
doucnosti svého podnikání,“ vy-

světluje členka poroty Jana Nedr-
dová z Odboru strategie, přípravy 
a realizace projektů při Krajském 
úřadu Ústeckého kraje.

PracoVníci společnosti Virtualizace V&V.

Hadím lázním by se mohla 
vrátit zašlá sláva 
Lázeňská léčebna až pro 200 

dětí s  pohybovými porucha-
mi v Hadích lázních v Teplicích. 
To je plán Jaroslava Třešňáka, 
který se na konci roku 2016 
přímo v  Hadích lázních setkal 
s  hejtmanem Ústeckého kraje 
Oldřichem Bubeníčkem, ná-
městkem hejtmana Martinem 
Klikou a krajskou radní pro kul-
turu a  památkovou péči Jitkou 
Sachetovou. Pozvání na setkání 
přijal primátor města Teplice 
Jaroslav Kubera, náměstkyně 
Radka Růžičková a  náměstek 
Hynek Hanza.

Hadí lázně v  Teplicích by 
po letech chátrání a  devasta-
ce mohly znovu sloužit svému 
účelu. Společnost JTH objekt 
koupila a  připravila návrhy 
na rekonstrukci. Zchátralou 
budovu ale musí nejdřív opra-
vit a  plánuje i  přestavbu. Jeho 
záměr zatím naráží na odpor 
památkářů. Ti z odboru teplic-

kého magistrátu však k posled-
nímu předloženému návrhu 
vydali nesouhlasné stanovisko. 
Jaroslav Třešňák nyní čeká na 
vyjádření odboru památkové 
péče krajského úřadu, k němuž 
se odvolal.

Jaroslav Třešňák chce do 
Hadích lázní investovat kolem 
dvou set milionů korun. Dům 
bude stát odhadem 50 - 70 mi-
lionů a 130 milionů budou stát 
nové technologie. Pod objek-
tem je pramen, který by mohly 
lázně čerpat, objekt je napojen 
také na hlavní rozvod lázeň-
ských pramenů. Protože v  ob-
jektu s  užitou plochou zhruba 
1200 metrů čtverečních chybí 
ubytování, počítá se pouze 
s  ambulantní léčbou „Počítám 
zhruba rok na stavební povo-
lení a rok až rok a půl by trvaly 
samotné práce,“ uvedl Třeš-
ňák. 

Zpracoval: JTH

sEtkÁní v Hadích lázních.

Krušné horory už mají vítěze
Soutěž pro turisty v  Kruš-

ných horách „Krušné ho-
rory“ už má vítěze. Soutěž 
připravila Destinační agentu-
ra Krušné hory na prázdniny 
a  první měsíce nového školní-
ho roku. Turisté hledali v Kruš-
ných horách místa s tajemnou 
minulostí, na kterých byla 
schována keška. 

V  rámci projektu Krušné 
horory mohli turisté navštívit 
deset míst. Ani po ukončení 
soutěže ale Krušné horory ne-
upadnou v  zapomnění. Kešky 
jsou už od září zalogovány na 
oficiálním webu geocachingu 
Geocaching.com. Dobrodruž-
ství tak pokračuje.

Nápad umístit soubor keší 
v  Krušných horách se zrodil 
vloni na jaře. Na deseti mís-
tech vznikl krátký film s příbě-
hem tajemným až hrůzostraš-
ným, který se ke konkrétnímu 
místu váže. Deset příběhů, 
deset keší láká nyní turisty na 
deset zajímavých míst v  Kruš-
nohoří. „Nápad se líbil i v sou-
sedním Karlovarském kraji. 

Proto jsme se rozhodli rozšířit 
ve spolupráci s  Karlovarským 
krajem okruh o  dalších deset 
příběhů z  jiné části Krušných 
hor,“ uvedla ředitelka Desti-
nační agentury Krušné hory 
Eva Maříková.

První místo a  dvě perma-
nentky na vleky v Skiareál Klí-
novec získal Jan Vlach z  Du-
chcova. Druhé místo a Uhelné 
safari patří Pavlu Runtovi 
z  Března, kalendář Krásy 
Krušných hor a  turistický ba-
líček za třetí místo získal Leoš 
Krupka ze Mstišova. O  čtvr-
té a  páté místo se dělí Soňa 
Mézlová z Teplic a Eva Kotval-
dová ze Zelené, i jim patří turi-
stický balíček. 

Výhry jsou k dispozici v Des-
tinační agentuře Krušné hory, 
tel. 724 808 070.
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Krajská zdravotní přidala svým 
zaměstnancům 10 procent
Představenstvo Krajské zdravotní, a. s., rozhodlo o  navýše-

ní mzdových prostředků pro své zaměstnance pro tento rok, 
a to v objemu odpovídajícímu nárůstu stávajících mzdových tari-
fů o 10 procent. Ke změně v odměňování došlo od 1. ledna 2017. 
Společnost je tak jedním z prvních zdravotnických zařízení v Čes-
ké republice, hlásících se k  10 % navýšení tarifních mzdových 
složek. Představenstvo tímto svým rozhodnutím naplnilo záměr 
schválený na svém zářijovém jednání. 

„Tento objem mzdových prostředků bude tvořen navýše-
ním mzdových tarifů o deset procent pro všechny zaměstnance 
Krajské zdravotní. Nárůst schválilo představenstvo společnosti 
i přesto, že Krajská zdravotní není usnesením vlády a příslušným 
nařízením vázána,“ zdůraznil Jiří Novák, předseda představen-
stva KZ, jejímž prostřednictvím spravuje Ústecký kraj pět pá-
teřních nemocnic regionu v Děčíně, Ústí nad Labem, Teplicích, 
Mostu a Chomutově.

krÁtcE

Pro snadnější orientaci žáků zá-
kladních škol, kteří se rozhodují 

jaké povolání nebo zaměstnání zvolí, 
vydává Ústecký kraj informační le-
táček Kam po škole? se základními 

informacemi, které mohou žáci a  rodiče při rozhodování 
o budoucnosti potřebovat.

Tomáš Šálek, žák 3. ročníku oboru 
Autoelektrikář ze Střední průmy-

slové školy stavební a  Střední odbor-
né školy stavební a  technické v  Ústí 
nad Labem, zvítězil nejen v  kategorii 
Nejlepší sportovec – junior Ústeckého kraje, ale jako boxer 
se stal i mistrem České republiky v těžké váze.

Hejtmana Oldřicha Bubeníčka zasáhla 
v neděli 25. prosince 2016 zpráva o le-

teckém neštěstí. „Na palubě letadla, které 
se zřítilo, byli členové pěvecké části souboru Alexandrovci. 
Byl to vynikající soubor, vnímám to jako lidskou tragédii 
a  vyjadřuji soustrast blízkým obětí havárie,“ vyslovil se 
hejtman.

Ve středu 22. března se na fotbalo-
vém stadionu v  Ústí nad Labem 

historicky poprvé uskuteční fotbalo-
vý zápas českého národního týmu. 
V  přátelském utkání změří svěřenci 
Karla Jarolíma síly s Litvou. Diváci tak uvidí na vlastní oči 
nejlepší české fotbalisty.

Co do návštěvnosti byl rok 2016 
pro ústeckou zoologickou zahra-

du úspěšný. Loni zavítalo do krásno-
březenské zoo 161 701 osob, což je od 

roku 1955 šestá nejvyšší návštěvnost. Počet návštěvníků 
byl oproti roku 2015 o téměř 14 tisíc lidí vyšší.

V  chomutovském zooparku sla-
vili chovatelé narození prvních 

letošních mláďat hned 1. ledna brzy 
ráno. Narodila se dvojčata jehňat ovcí 
domácích. Beránek a ovečka přišli na 
svět bez pomoci chovatelů a jsou v pořádku. 

Na osmém ročníku charitativní 
akce Rozsviťme Ústí nad La-

bem, který pořádá Nadační fond Ma-
těje Proška Upřímné srdce, se pro 
hendikepované děti (pro Štěpánku (2 

roky), Adélku (7 let), Barunku (8 let), Elišku (17 let) a Lu-
káše (24 let), podařilo vybrat 41 511 korun. Večer na ústec-
kém Lidickém náměstí vygradoval pouštěním lampionů.

Děti z  Mateřské školy Kytička 
z Ústí nad Labem a jejich rodiče 

a příbuzní zaplnili Kostel Nanebevze-
tí Panny Marie, kde před Vánocemi 
proběhly 1. vánoční zpívánky. Během 
besídky v netradičním prostředí zaznělo z úst dětí hned ně-
kolik vánočních písniček a zimních lidových skladeb. 

Památník Terezín vyhlásil další roč-
ník soutěže pro žáky základních 

a středních škol. Společným tématem 
literárních a  výtvarných prací, které 
zní „Je minulost stále živá?“, je letoš-

ní sedmdesáté výročí založení památníku. Posílat svá díla 
mohou žáci a studenti do 18. dubna na adresu Památník 
Terezín, vzdělávací oddělení - Mgr. Pavel Straka, Principo-
va alej 304, 411 55 Terezín.

Současné operační sály v  teplické 
nemocnici dlouhodobě nevyho-

vují. Nové sály v  chystaném objektu 
poskytnou výrazně vyšší úroveň po-
skytování zdravotní péče. V současné 
době mají lékaři v teplické nemocnici k dispozici deset ope-
račních sálů, u čtyř z nich počítá Krajská zdravotní s dal-
ším používáním i po realizaci výstavby nových sálů.

Hejtman Ústeckého kraje Old-
řich Bubeníček přijal delegaci  

Odborového svazu zdravotnictví  
a  sociální péče ČR (OSZSP) v  čele 

s  jeho předsedkyní Dagmar Žitníkovou. Jednání se zú-
častnil 1. náměstek hejtmana Martin Klika a  Stanislav 
Rybák, který má jako náměstek hejtmana ve své gesci 
zdravotnictví.

Odstartoval již 19. ročník soutěže 
pro české obce a  města - Zlatý 

erb pro nejlepší webové stránky. Své 
přihlášky mohou do letošního roční-
ku města i obce zasílat až do 4. února 
2017. V  průběhu března bude znát 
krajský vítěz. Podrobnosti na http://zlatyerb.obce.cz/.

Leteckou záchranku bude v Ústeckém 
kraji ještě dva měsíce provozovat DSA
Ministerstvo zdravotnictví 

podepsalo dodatek smlou-
vy se stávajícím provozovatelem 
letecké záchranné služby (LZS) 
v  Ústeckém kraji, společností 
DSA. Podle dodatku bude DSA 
leteckou záchranku provozovat 
ještě do konce února, než službu 
převezme vítěz tendru, kterým je 
společnost ATE. Hejtman Oldřich 
Bubeníček toto rozhodnutí vítá.

„Rozhodování ministerstva 
v  posledních týdnech připomí-
nalo houpačku, přísliby na za-
jištění letecké záchranky se stále 
měnily. Jsem ale nakonec rád, 
že zvítězil zdravý rozum a  služ-
bu bude zajišťovat ještě po pře-
chodnou dobu společnost DSA, 

která má v  této oblasti největší 
zkušenosti,“ přivítal rozhodnutí 
Oldřich Bubeníček. 

Přitom ještě 22. prosince 
2016 bylo oznámeno, že ministr 

zdravotnictví Miloslav Ludvík, 
náměstek ministra vnitra Jiří 
Nováček a  náměstek ministra 
obrany Tomáš Kuchta pode-
psali memorandum o  zajištění 

letecké záchranné služby v  Ús-
teckém kraji v  kombinaci tří 
provozovatelů LZS. Podle mini-
sterstva se mělo jednat o dočas-
né opatření pro účely zajištění 
LZS na Ústecku do doby zajiš-
tění této služby provozovatelem 
vrtulníků vybraným v  rámci 
probíhajícího řízení o  veřejné 
zakázce.

Ministerstvo zdravotnictví 
před Vánoci informovalo, že na-
bídka společností AIR TRANS-
PORT EUROPE spol. s  r. o. 
skončila v  soutěži na zajištění 
LZS v  Ústeckém kraji na prv-
ním místě, neboť obsahuje nižší 
nabídkovou cenu než nabídka 
společnosti DSA a. s. 

LEtEckÁ zÁchranka se prezentovala i v roce 2015 v Děčíně na Dni 
záchranářů.

Šluknovský výběžek trápí nedostatek zdravotních 
sester a absolventů technických oborů
Náměstek hejtmana Ústec-

kého kraje Petr Šmíd na-
vštívil Střední zdravotnickou 
školu a  Obchodní akademii 
v  Rumburku, kde se zástupci 
managementu Lužické nemoc-
nice a  polikliniky, a.s., Odboru 
školství Krajského úřadu Ús-
teckého kraje a vedením střední 
školy řešil nedostatek středního 
zdravotnického personálu ve 
zdejší nemocnici.

Všichni zúčastnění se shodli 
nad nutností přijetí takových 
opatření, které by tuto kritic-
kou situaci pomohly napravit. 
O konkrétních krocích bude dále 
jednáno tak, aby přijatá opatření 

byla efektivní a dlouhodobě udr-
žitelná.

Dále proběhla návštěva Střed-
ní průmyslové školy TOS Varns-
dorf s.r.o. Škola je otevřena od 
tohoto školního roku a  vzdělá-
vá žáky v  technických oborech 
vzdělání. Vedení školy a  společ-
nosti TOS Varnsdorf a. s., která 
je zřizovatelem školy, prezento-
valo prostory, kde probíhá výuka 
žáků.

Vedení školy dále představilo 
svou vizi dalšího rozvoje a  spo-
lečně s náměstkem Petrem Šmí-
dem se shodlo na nutnosti dal-
ších jednání, které by pomohly 
zlepšit výuku v technických obo-

rech vzdělání ve Šluknovském 
výběžku a to ideálně vzájemnou 
spoluprací mezi střední školou 

zřizovanou Ústeckým krajem 
a  Střední průmyslovou školou 
TOS Varnsdorf s.r.o.

nÁmĚstEk PEtr ŠmíD (druhý zprava) a vedoucí odboru školství, mlá-
deže a tělovýchovy Dagmar Waicová v TOS Varnsdorf. 

Natoč video a pojeď na olympiádu!

Rozumíte natáčení videí? 
Bavíte své přátele spoty na 

Facebooku, Instagramu či You-
tube nebo máte desítky zhléd-
nutí na Instastories? Dokážeme 
vás dostat na Olympiádu dětí 
a  mládeže, i  když zrovna nejste 
přeborník ve sportovních disci-
plínách. Bude k tomu stačit prá-
vě jedno vaše video. Na ODM 
2017 v  Jihomoravském kraji 
kromě reprezentantů ve 22 spor-
tovních disciplínách pojedou i ti 
nejlepší z jednotlivých krajů, aby 
se utkali v umělecké soutěži, kde 
bude rozhodovat o úspěchu prá-
vě krátký film nebo video. 

„Společně, ne vedle sebe“, 
to je motto letošní letní olym-
piády dětí a  mládeže. A  bude to 
i  hlavní téma soutěžních videí. 
Nemusí jít nutně o  oblast spor-
tu, ale o zachycení významu mo-
tta v  běžném životě. První kolo 
soutěže probíhá v každém kraji. 
Další už pak přímo v  Brně na 
olympiádě. 

Všechna videa pak na konci 
posoudí odborná porota a  vy-
bere 2 chlapce a  2 dívky, kteří 
se stanou součástí výpravy Ús-
teckého kraje a vyrazí od 24. do 
29. června na ODM 2017 do 
Brna.

V pohárovém klání veslařů zvítězila 
i kajakářská mistryně Evropy

Ve sportovní hale Univerzity 
Jana Evangelisty Purkyně 

v Ústí nad Labem se uskutečni-
lo za podpory Ústeckého kraje 
2. kolo Poháru ČR 2016-2017 
v jízdě na veslařském trenažéru.

Soutěž uspořádal VK Papr-
sek Ústí nad Labem a  Spartak 
Boletice. Mezi 230 účastníky 
z  28 klubů zazářila juniorská 
mistryně Evropy 2016 na kajaku 
Sofie Kinclová (TJ Bohemians 
Praha), která svou věkovou ka-
tegorii vyhrála. V  celkem osmi 

soutěžních věkových kategori-
ích se představily desítky soutě-
žících od dorostu až po dospělou 
kategorii.

Dvě speciální kategorie tvořili 
i  muži Masters a  handicapova-
ní sportovci (zrakově, tělesně 
a  intelektuálně). Nejstaršímu 
účastníkovi Masters Vladimíru 
Šnajdrovi z  klubu VKM Mělník 
bylo 75 let a  „dojel“ si na dru-
hém místě. První skončil jeho 
kamarád z  týmu Jan Píro (rok 
narození 1945). 

Kotlíková dotace: Ústecký kraj i letos 
podpoří výměnu zastaralých zdrojů tepla
Kraj v  současné době při-

pravuje vyhlášení 2. výzvy 
Ústeckého kraje na výměnu za-
staralých zdrojů tepla na pevná 
paliva (kotlíková dotace). Na 
základě žádosti Ústeckého kra-
je došlo k  navýšení finančních 
prostředků alokovaných pro 1. 

výzvu Ústeckého kraje o  10 % 
(cca 16 mil. Kč). Tyto finanční 
prostředky budou ještě navýšeny 
o nevyčerpané finanční prostřed-
ky z 1. výzvy Ústeckého kraje.

Druhá výzva Ústeckého kraje 
a finanční prostředky alokované 
pro tuto výzvu jsou v  souladu 

s  podmínkami určenými Mini-
sterstvem životního prostředí 
určeny na výměnu stávajících 
kotlů na pevná paliva s  ručním 
přikládáním pouze za nové te-
pelné zdroje – tepelná čerpadla 
a kotle na pevná paliva spalující 
výhradně biomasu.

Termín vyhlášené výzvy:
předpoklad do 24. 2. 2017

Termín příjmu žádostí: 
předpoklad od 3. 4. 2017

Veškeré aktuální informace bu-
dou zveřejňovány na webových 
stránkách Ústeckého kraje www.
kr-ustecky.cz/kotlikovedotace.

Věková kategorie: chlapci a dívky ve věku od 12 do 15 let
(ročník 2002 – 2005)

Termín zahájení 
soutěže: 1. 2. 2017

Termín ukončení 
soutěže: 31. 3. 2017

Termín oznámení 
postupujících: 30. 4. 2017

Délka soutěžního 
snímku:

do 2 minut (vizuální prezentace vlastní 
osoby max. 30 vteřin, hudební doprovod

ani text není podmínkou)

Médium: mobil, tablet, kamera

Zpracování: elektronicky v běžných formátech

Způsob doručení: http://sberdat.kr-ustecky.cz/soutez-odm-2017
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Milí čtenáři, 
děkujeme za všechny vaše 

odpovědi, které k  nám dorazily. 
Správně jste na fotografii pozna-
li město Krupka. Správně od-
pověděli a  byli vylosováni: Petr 
Horálek z  Teplic, Milada No-
votná z Bíliny a Jana Horáčko-
vá z  Klášterce nad Ohří. Všem 
výhercům gratulujeme. 

Dnešní hádanka nás zavede 
do okresu, který je proslulý svým 
zemědělstvím a  ovocnářstvím. 
Hledaná sakrální památka leží 
v  místní části obce, která má 
pouhých 65 obyvatel a jejíž první 
zmínky máme již z  roku 1170. 
Na restaurování památky bylo 
v  roce 2015 poskytnuto z  Pro-
gramu na záchranu a  obnovu 
drobných památek a  architek-
tury dotvářející kulturní krajinu 
Ústeckého kraje 46 000,- Kč. 
Předmětem obnovy bylo restau-
rování kříže s  podstavcem. Víte 

v  jaké obci a  její místní části se 
památka nachází?

Správné odpovědi můžete za-
sílat do středy 15. února 2017 
na Krajský úřad Ústeckého kra-
je, odd. mediální komunikace, 
Velká Hradební 48, 400 02 Ústí 
n. L. nebo na e-mailovou adresu: 
flochova.m@kr-ustecky.cz. 
Heslo: fotokvíz. Nezapomeňte 
i do e-mailu napsat svou adresu 
pro případné zaslání výhry. 

Svátky vodáckých sportů na kanálu v Račicích:  
na MS kanoistů a ME veslařů lze koupit vstupenky
Dva významné české olym-

pijské medailové sporty 
chystají na rok 2017 sportovní 
vrcholy na území Ústeckého 
kraje. Do Račic míří na mis-
trovství světa kanoistů (23. 
- 27. srpna) i  evropský svá-
tek veslařů (26. - 28. května). 
Řečeno olympijskými výsled-
ky posledních let: na domácí 
půdě se představí medailisté 
z Ria Ondřej Synek, Josef Do-
stál a  čtyřkajak, ale také třeba 

mistr světa a  Evropy Martin 
Fuksa, či dřívější olympijská 
šampiónka Mirka Topinková-
-Knapková.

Jedinečný sportovní areál 
Labe Arény v  Račicích bude 
hostit oba šampionáty, které 
jsou mezi klíčovými sportov-
ními událostmi roku na české 
půdě, sice až na přelomu jara 
a  v  druhé polovině léta, ale 
dobrou zprávou je, že vstupen-
ky na obě velké sportovní akce 

jsou k dispozici v síti TicketSt-
ream již nyní.

V  případě kanoistů je zce-
la zřejmé, že do Česka dorazí 
skutečná světová elita. „Po 
padesáti devíti letech v Česku! 
Chceme vás tu vidět všechny,“ 
zve ve videoklipu organizátorů 
Dostál, který by měl být největ-
ším lákadlem téměř týdenních 
bojů. 

Veslaři budou lákat přede-
vším na Synka a  Topinkovou-

-Knapkovou. Synek si dal po 
olympiádě čas na doléčení 
problémů se zády, které ho 
trápí po většinu kariéry. Ale 
nyní už je v plné přípravě, aby 
mohl v  Račicích potvrdit roli 
jednoho z  favoritů. Pořadatelé 
chystají pro fanoušky bohatý 
doprovodný program pro děti 
i  rodiny s  dětmi. Ústecký kraj 
se stává pro rok 2017 hlavní 
lokalitou světového vodáckého 
sportu.

Otázka Z  jaké zbraně střílel prezident ČR Miloš Zeman?  
byla tajenkou naší prosincové křížovky. Odpověď na ni byla: 

z útočné pušky.
Z úspěšných luštitelů jsme vylosovali pět, kteří od kraje dostanou 

pěkné dárky. Jsou jimi Marie Pulcová z  Kadaně, Ludmila Kabáto-
vá z  Perštejna nad Ohří, Marie Pokorná z  Dolních Zálezel, Ladi-
slav Červinek z Mostu a Karel Hendrych z Litoměřic. Všem k výhře 
upřímně blahopřejeme!

I naše lednová křížovka má v tajence otázku. Odpověď na ni najdete 
někde v tomto vydání Krajských novin. Pošlete nám tajenku i odpověď 
e-mailovou poštou nebo na korespondenčním lístku a  uveďte plnou 
adresu. Na příspěvky počkáme do středy 15. února 2017, adresuj-
te je na Krajský úřad Ústeckého kraje, odd. mediální komunikace,  
Velká Hradební 3118/48, 400 02 Ústí nad Labem, elektronicky na  
hnizdil.v@kr-ustecky.cz. Heslo: KŘÍŽOVKA.

oBLastní muzEum 
V LounEch 

Výstava Holubovo putová-
ní Jižní Afrikou zachycuje dva 
dlouhodobé pobyty Emila Ho-
luba na africkém kontinentě, 
jeho přístup k  organizaci cest, 
poznávání domorodých kultur 
a  konečně promítnutí jeho ces-
tovatelských zážitků do unikát-
ních cestopisů, které ovlivnily 
generace cestovatelů a  dobro-
druhů. K  vidění do 12. března. 
Pozoruhodná sbírka Slabikáře 
z celého světa zavítá od 31. led-
na do 19. března. Nejen prvňáč-
ky může oslovit, jak se učí číst 
v nejrůznějších koutech světa.

oBLastní muzEum 
V DĚčínĚ 

Výstava Za obzorem přibli-
žuje miniaturní svět rozhleden, 
věží a  majáků soukromého sbě-
ratele a stavitele modelů Tomáše 
Hobzíka, který nashromáždil 
vlastní originální světovou ko-
lekci modelů českých rozhleden 
a věží. Dohromady je to více než 
300 modelů a stále pod rukama 
modeláře vznikají nové. Nyní 
máte jedinečnou možnost do 
konce března prohlédnout si 
známé české rozhledny či věže 
i se všemi jejich detaily.

rEgionÁLní muzEum 
V tEPLicích

Výstava známého teplického 
fotografa Zbyňka Pryse z  cyklu 
Osamělost, která připomíná, 
že osamělost je zcela subjektivní 

stav a  nemá nic společného se 
samotou. K vidění do 26. února. 

oBLastní muzEum 
V mostĚ

Výstava Horní města Kruš-
ných hor představí historii 
a  současnost bývalých význam-
ných horních měst v  Krušných 
horách. Hornická kulturní kra-
jina Krušnohoří/Erzgebirge je 
lokalitou světového významu 
a usiluje o nominaci na Seznam 
světového dědictví UNESCO. 
Výstava potrvá do 28. února.

oBLastní muzEum 
V chomutoVĚ 

Portréty z  Čech a  Moravy je 
poctou osobnostem, které určo-
valy a  spoluvytvářely dvacet let 
česko-německých vztahů. Cel-
kem 54 portrétů bude k vidění až 
do 24. února 2017. Výstava Hans 
Kudlich - Osvoboditel sedláků 
je poctou k 100. výročí úmrtí této 
významné osobnosti naší histo-
rie. Potrvá do 18. března.

oBLastní muzEum  
V LitomĚřicích 

Výstava Příroda Českého 
středohoří kresby Petra Ne-
svadby. Uvidíte význačné rostli-
ny a  živočichy Českého středo-
hoří. Na půvabných kresbách 
rozkvetou barevné orchideje, 
ožijí vzácní brouci, motýli a ptá-
ci. Návštěvníci se tak budou 
moci přenést uprostřed zimy do 
sadů, stepí, lesů či k vodě. Potrvá 
do 26. března. 


